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lÍmites
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Importancia do diálogo: é conveniente reservar un tempo todos os días, pode ser na comida ou na cea, onde os escoiteis os
uns ós outros. (Para escoitar porse a súa altura).

Evitar sinalar comportamentos negativos como se foran os únicos que realiza. Por exemplo: “Sempre te portas mal”. “Nunca
obedeces”. Debemos recoñecer e dicirlle o que fai ben.

Evitar abusar dos “Deberías” en vez de empregar “Me gustaría que”...

Para gañarse un recoñecemento que vos otorgue autoridade podeis:
                        A) Establecer normas de funcionamento claras (ou que a vosotros os gustaría e o neno/a necesita)
                        B) Consensuar entre o pai e a nai o que queredes conseguir. (Comunicarllo ós avós)
                        C) Cumprir e facer cumprir as normas establecidas e aceptar as consescuencias do incumprimento. (Hai que ser
firmes)

As veces, non establecemos normas por medo a non saber controlar a súa reacción.
               - Non hai que sentirse culpables por decir que non.
               - as negativas axudan ós nenos/as a madurar e crecer.
               - Un NOn pouco creíble, carece de valor.

Os límites guían a conducta do neno/a e lle dan seguridade: a ansiedade por non saber que ocurrirá despois do seu
comportamento, pode convertirse nun sentimento de “inseguridade crónica”.

a falta de límites, xenera rexeitamento por parte dos seus compañeiros/as e seguramente de adulto se converta nun
individuo tirano, esixente e incluso agresivo nas súas relacións personais.



PARA QUE o Neno/a ESCoite:
Non gritarlle dende a outra punta da casa.

Acercarse a él/ela e porse a súa altura.

Se non conseguimos que nos mire, utilizar o espacio dos brazos para marcar un círculo imaxinario, agarrarlle sen
facer forza pero con decisión, collerlle o queixo e xirarlle a cara hasta establecer contacto visual.

Utilizar un volumen un pouco máis alto do normal.

Expresar só a orden (ser claros) e de maneira lenta.

Non titubeamos, porque puxémonos de acordo coa nosa parella e lle contamos o que ocurrirá se non cumpre o que
pedimos.



¿CÓMO DAR A ORDEN?
Limitarnos a unha soa instrución (con linguaxe acorde a súa idade)

Ser claros. Exemplo: “arréglate” por “lávate os dentes, as mans e peiteate”.

Marcar unha pausa para ver se o neno/a entendeunos (pedirlle que repita o que ten que facer e as consecuencias de
non facelo).

Repetirlle a mensaxe (só se non soubo facer o que lle pedimos)

facer con el/ela o que lle pedimos. (podemos acompañarlle e iniciar a acción con él/ela e unha vez que comece a
facelo nos retiramos.”Vamos te axudo eu a recoller os xoguetes”).

Reforzarlle cando nos faga caso. Con frases tipo: “estou muy contenta polo ben que o fixeches“, “Se que te estás
esforzando moito...“

Non iniciar outra actividade ata que cumpra a orde



EVITAR
facer chantaxes emocionais: “Eres malo, non te quero“, ou “como me podes facer sufrir tanto“... mellor: “te quero

moito, pero me enfado cando saltas por encima do sofá“.

Evitar as ameazas cando o neno/a non obedeza 

Evitar forcexos e descalificacións para obrigar ó cumplimiento da norma. (Existen outras formas como: deixar de
atender calquer actividade e dicirlle: “cando fagas o que te dixen atendereite“.)

¡¡¡Moito ÁNIMO!! Ninguén dixo que educar
fora sinxelo...

o departamento de orientación


